
Protokół Nr XIV/2011 
z XIV Sesji Rady Gminy Dygowo 

odbytej dnia 29 grudnia 2011 roku

Otwarcia obrad XIV sesji Rady Gminy Dygowo o godz. 1400 dokonał Przewodniczący Rady 
Gminy Pan Jerzy Leszczyński, który przywitał Radnych, Wójta, Panią Skarbnik, Panią 
Sekretarz, Kierowników Jednostek Organizacyjnych Gminy oraz Sołtysów. 

Na 15 – stu radnych na Sesji obecnych było 14 – stu radnych i 15 – tu zaproszonych gości 
(listy obecności stanowią załącznik do protokołu). Sesja jest prawomocna do podejmowania 
uchwał.

Proponowany porządek obrad Radni otrzymali wraz z zaproszeniami na Sesję.

Porządek obrad Rada przyjęła – jednogłośnie, który przedstawia się następująco:

Porządek obrad:
1. Otwarcie Sesji. 
2. Zgłaszanie interpelacji. 
3. Informacja z działalności Wójta. 
4. Podjęcie uchwał w sprawach:

1. uchwalenia budżetu Gminy Dygowo na rok 2012,
2. uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dygowo na lata 2012-

2021,
3. zmiany w budżecie gminy na 2011 rok, 
4. zmiany w wieloletniej prognozy finansowej Gminy Dygowo na lata 2011-2021,
5. uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2012. 
6. wyznaczenia podmiotu właściwego do realizacji zadania administracji publicznej w 

zakresie wspierania rodzin,
7. zmiany uchwały nr XXXIX/238/10 Rady Gminy Dygowo z dnia 11 lutego 2010 roku 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego części obrębu Dygowo.

5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
6. Wolne wnioski. 
7. Zakończenie obrad.
Protokoły z ostatnich XII i XIII  sesji Rady Gminy Dygowo dostępne były w biurze Rady 
Gminy i są do wglądu na dzisiejszej sesji.

Rada nie wniosła uwag i protokoły przyjęła – jednogłośnie.

Ad 2. Zgłaszanie interpelacji. 
Radny P. Krysztofiak – wóz strażacki przekazany do jednostki OSP Wrzosowo został 
przekazany bez motopompy, motopompa jest przekazana umową dzierżawy pomiędzy 
jednostkami OSP Dygowo a OSP Wrzosowo, dlaczego ta motopompa nie została przekazana 
od razu z wozem strażackim? 
- brak przejścia dla pieszych we Wrzosowie obok Państwa Wasilewskich, jest oznakowanie 
pionowe tego przejścia ale nie ma poziomego, 



- pojemnik do segregacji szkła i papierów na osiedlu bloków 12 rodzinnych we Wrzosowie, 
czy mógłby się tam taki pojawić bo obecnie nie ma, 
- brak oznakowania „kontrola radarowa” we Wrzosowie przy wjeździe od Karlina, 
- niezabezpieczony budynek (po wodociągach) w parku we Wrzosowie 
- czy odbyło się spotkanie z Nadleśnictwem w sprawie lasku za torami przy blokach? 
- przystanki po wyborach są nieuporządkowane, należałoby wykonać prace porządkowo –
remontowe, 
- brak prac remontowo – porządkowych na boisku we Wrzosowie, które jest już częściowo 
pozarastane.
Radna J. Pankiewicz – nawierzchnia na przystankach powinna zostać utwardzona i 
wyłożona jakimiś płytami, 
- pojemniki PCK są opróżniane zbyt rzadko, niektóre są przepełnione, 
- kiedyś była obietnica, że po remoncie boiska w Dygowie, zacznie się remont boiska we 
Wrzosowie,  
Radny A. Wasiewski – przystanki autobusowe są nie posprzątane (min. Czernin), 
- w ramach czynności porządkowych wysłać Straż Gminną na przystanek Bardy (droga na 
Świelubie), tam są worki ze śmieciami może uda się ustalić sprawcę, 
- nieuporządkowany las w Łykowie za budynkiem niedoszłej wędzarni.
Radna H. Rudzis –Gruchała – udrożnienie skrzyżowania na ul. Barcińskie, gdzie po 
opadach deszczu stoją kałuże wody.
Ad 3. Informacja z działalności Wójta. 
(stanowi załącznik do protokołu) 
Ad 4. Podjęcie uchwał w sprawach:
1)   uchwalenia budżetu Gminy Dygowo na rok 2012  
P. Przewodniczący – zapoznał wszystkich nad trybem pracy przy uchwalaniu uchwały 
Budżetowej. Po czym odczytał projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu na 2012 rok.
Radna J. Pankiewicz – zapoznała wszystkich z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
sprawie budżetu Gminy Dygowo na 2012 rok (stanowi załącznik do protokołu) 
Opinia Komisji Finansów - pozytywna
Opinia Komisji Rolnictwa i Gospodarki Komunalnej – pozytywna
Opinia Komisji Społecznej – pozytywna
Opinia Komisji Rewizyjnej – pozytywna
Radna H. Rudzis – Gruchała – projekt budżetu zakłada nadwyżkę, ale już wiemy że w 
styczniu będziemy zmieniali ten budżet. Środki przeznaczone na imprezy kulturalno – 
sportowe – jest to kwota ok. 182 tys. zł, m.in. na organizację konferencji „Dzieje Wsi 
Pomorskiej” czy jest zasadne wydawanie środków finansowych na tą imprezę? Również 
wydatki na funkcjonowanie Straży Gminnej znacznie się zwiększyły do kwoty 660 tys. zł. 
Czy to również nie jest zbyt duża kwota?
P. Przewodniczący – na najbliższą sesję planujemy zaprosić organizatorów konferencji 
„Dzieje Wsi pomorskiej” w celu ustalenia pewnych zasad, w poprzednich latach konferencja 
ta była finansowana ze środków zewnętrznych.
Radny A. Wasiewski – w projekcie budżetu jest duża dysproporcja pomiędzy Strażą Gminną 
a Ochotniczą Strażą Pożarną. OSP, która w sposób bezpośredni ratuje ludzi, biorą udział w 
akcjach ratowniczych koszt utrzymania pięciu jednostek OSP z terenu Gminy Dygowo to 
tylko 186 tys. zł. Natomiast utrzymanie sześciu pracowników SG to koszt w wysokości 660 
tys. zł., to ponad trzykrotnie więcej. Koszt samego paliwa dla Straży Gminnej to 12 tys. zł, to 
daje średnio ok. 70-100 km w ciągu dnia. Czy ta proporcja nie powinna być odwrócona? Czy 
koszt utrzymania Straży Gminnej nie powinien być mniejszy niż OSP? Mam wrażenie że 
następuje tu promocja przez Pana Wójta Straży Gminnej, kwota zaplanowana na 10 zadań 



inwestycyjnych w 2012 roku porównana do kwoty na 3 zadania dotyczące Straży Gminnej, 
daje wielkościowo drugie przedsięwzięcie  po przebudowie ul. Krótkiej w Dygowie. Czy nie 
należałoby ograniczyć wydatków na funkcjonowanie Straży Gminnej.
Radny J. Rozwód – w przyszłym roku w budżecie powinniśmy pomyśleć o kosztach 
związanych z wodą i kanalizacją, według moich wyliczeń  mielibyśmy jako gmina dopłacać 
do spółki ok. 3 mln zł. W tej chwili spółka narzuca nam swoją wolę. Spółka dostała bardzo 
duże dofinansowanie na przebudowę wszystkich inwestycji. Wszystkie gminy, które działają 
na jej  terenie muszą odprowadzać amortyzacje do spółki w formie gotówki. Nie ma to nic 
wspólnego ze spójnością, a przecież dofinansowanie było w ramach funduszu spójności. Co 
będzie gdy uchwała, którą podejmowaliśmy na ostatniej sesji w sprawie odrzucenia 
proponowanych stawek przez Wodociągi zostanie uchylona przez Wojewodę? Jakie były 
ustalenia, tz. umowa gdy przystępowaliśmy do tej spółki kilka lat temu?
Radna H. Rudzis – Gruchała – na utrzymanie obiektów sportowych planujemy kwotę 154 
tys zł. jaka jest wysokość wynagrodzenia osób odpowiedzialnych za utrzymanie tych 
obiektów w Dygowie i we Wrzosowie?
Radna J. Pankiewicz – czy w ramach przebudowy ośrodka zdrowia we Wrzosowie będzie 
wybudowany tam parking?
Radny P. Krysztofiak – czy pracownicy, którzy odpowiadają za dowożenie uczniów do szkół 
są zatrudnieni na pełen etat? Co kierowcy robią w wolnym czasie i czy mają takowy wolny 
czas? 
Radny A. Wasiewski – w zadaniach inwestycyjnych nie ma „budowy oświetlenia do 
dworców we Wrzosowie i w Dygowie, dokumentacja projektowa została wykonana, czy 
będzie to zrealizowane w przyszłym roku, jeśli nie to kiedy? Ponieważ takie plany mają 
ograniczony czas ważności
Wójt – niektóre sprawy  powinny być zgłaszane na wcześniejszym etapie formułowania 
budżetu. 
– Konferencja „Dzieje Wsi Pomorskiej” – jeśli Państwa opinia będzie negatywna to 
zrezygnujemy z jej organizacji, ale poczekajmy jeszcze co zaproponują organizatorzy, których 
zaprosimy na najbliższą sesję,                                                                                                - 
Straż Gminna – nie zgadzam się z tezami przedstawionymi przez Pana Radnego. Jeśli 
promuję Straż Gminną to w jakimś stopniu prawda, ale odnoszę wrażenie że Pan reprezentuje 
interesy tych,  którzy chcieliby aby w naszym rejonie nie funkcjonowała Straż Gminna. Na 
ostatniej sesji postulował Pan aby postawić fotoradar stały we Wrzosowie, w związku z tym 
zwiększone są wydatki na straż, ale również planowane będą na pewno większe dochody z 
mandatów, które w całości będą przeznaczone na przebudowę i remonty dróg gminnych. Jeśli 
Straż wypełnia inne obowiązki, min. porządkowe to uzasadnione jest zwiększenie tam 
zatrudnienia., zwłaszcza, że SG wypełnia już również inne zadania : obsługa OSP, a w 
najbliższej przyszłości przejmą jeszcze inne obowiązki związane z zarządzaniem 
kryzysowym i obroną cywilną. Nieuzasadnione jest porównywanie wydatków Straży 
Gminnej i Straży OSP. Powinniśmy mieć na uwadze, że wydatki na OSP są większe m.in. o 
zakup samochodu czy remont remiz. Specyfika zużycia paliwa jest zupełnie inna dla 
jednostek OSP a zupełnie inna dla straży Gminnej. Nieuzasadnione jest twierdzenie że 
mieszkańcy chcą likwidacji Straży Gminnej. 
- na sprzątanie i dowożenie dzieci jest jeden etat stały, pozostałe to forma umowy - zlecenia 
- remont Ośrodka Zdrowia we Wrzosowie – dokładne kwoty wyjdą dopiero po przetargach na 
pewno parking przy ośrodku zdrowia zostanie zrealizowany. 
- konstrukcja budżetu jest taka , że  już powoli musimy myśleć o jego zmianie ponieważ już 
wiemy, że będą realizowane inwestycje, na które możemy zyskać wysokie dofinansowanie z 
zewnątrz  a wiąże się to z zaciąganiem kredytów,



 - oświetlenie dróg kolejowych jak i inne drobne inwestycje, będą systematycznie wchodziły 
w ciągu roku.
Dyrektor GZOiK – kierowcy którzy odwożą dzieci do szkół, wyrabiają nawet nadgodziny, 
ponieważ rzadko zdarza się tak, że autobusy stoją, są one praktycznie ciągle w rozjazdach np. 
; z dziećmi no kina, na basen itp. a w weekendy dowożą zawodników klubów sportowych na 
mecze.
Wójt – Wodociągi są naszym największym problemem, ale nie tragizowałbym, spór w 
którym jesteśmy z miastem i gminą Kołobrzeg trwał już od dłuższego czasu, nie zgadzamy 
się na taryfy zaproponowana nam przez MWiK, ta walka będzie jeszcze trwać, w budżecie 
jest zabezpieczona kwota na dopłaty w wysokości podatku który do nas spłynie. Wysokość 
dopłat dla mieszkańców do 1 m3 będziemy ustalać na bieżąco. Władze spółki działają nie fair 
w Kołobrzegu nie chcą zrozumieć idei funduszu spójności, my walcząc o jednakowe ceny 
(zapisane w studium wykonalności) chcemy ratować projekt. Nie było błędem 
przystępowanie do spółki, był to najważniejszy projekt ostatnich lat. Będziemy musieli dojść 
do kompromisu ze spółką. Wydaje mi się że Wojewoda nie odrzuci naszych uchwał. 
Kołobrzeg nie przystąpił do funduszu spójności i teraz ponosi koszty ponieważ nie wymienili 
w ramach funduszu spójności na terenie miasta infrastrukturę, która jest już stara. Koszt 
oczyszczenia ścieków powinien być jeden dla jednej oczyszczalni. Spraw jest dużo są w toku, 
czekamy na decyzje Wojewody i rozstrzygnięcie sądowe.
Radny A. Wasiewski – czy pieniądze na dopłaty są zabezpieczone? Czy zostały już 
skonsumowane na inny cel? Czy mamy rozumieć że tych pieniędzy nie ma? Czy teraz na 
dopłaty będziemy musieli brać kredyt?
Wójt – uważamy że dopłaty za 2011 rok zostały naliczone niezgodnie z prawem, jeśli 
okazałoby się, że byłyby one naliczone zgodnie z prawem to też musielibyśmy brać kredyt, 
tak przewidywała uchwała budżetowa z 2010 roku. Nie przewiduję żebyśmy musieli płacić 
teraz w najbliższej przyszłości dopłat za 2011 rok, natomiast za 2012 rok przewidziana jest w 
budżecie wysokość dopłat równa wysokości otrzymanego podatku.
Radny A. Wasiewski – wyraźnie zaznaczyłem to na wcześniejszej sesji, że ja nie jestem za 
likwidacją Straży Gminnej, jestem za tym aby ta straż funkcjonowała na terenie gminy 
Dygowo. Byłem za budową masztu i fotoradaru we Wrzosowie, ale w momencie kiedy nie 
zakupilibyśmy przenośnego fotolasera. Prognozuje Pan, że wzrosną dochody straży gminnej, 
ale należy zaznaczyć, że jest to tylko prognoza. W sąsiednich gminach powoływane są straże, 
ale nie we wszystkich, w Gminie Ustronie Morskie nie ma takiej straży.
Radan H. Rudzis – Gruchała – dla mnie taki projekt, który przewiduje nadwyżkę  a zaraz na 
początku roku zmieni się ta nadwyżka w ogromny deficyt jest sporządzony  nierzetelnie i 
nierealnie, nie odzwierciedla tego co będzie nas czekać w przyszłym roku.
Radny P. Krysztofiak – dlaczego gdy dostajemy podatek od wodociągów nie możemy go 
zabezpieczyć i od razu przelać wodociągom tak aby mieć zabezpieczone te środki.
Wójt – MWiK to nasza firma jesteśmy udziałowcem w kilkunastu procentach, każda decyzja 
zgromadzenia wspólników (w którym miasto ma większy udział), która będzie prowadziła do 
drenażu pozostałych wspólników może się spotkać z przekazaniem sprawy przez któregoś ze 
wspólników do sądu. Zadaniem spółki nie jest gromadzenie środków tylko dostarczanie wody 
i odprowadzanie ścieków dla mieszkańców, na obszarze działania spółki. Może się okazać że 
dopłaty nie są potrzebne, ponieważ kondycja spółki jest zadowalająca.
Radny j. Rozwód – może się okazać że spółka wyda pieniądze z naszych dopłat na 
inwestycje na terenie miasta.
Wójt – jeśli miasto i gmina Kołobrzeg dostają podatek od wodociągów w wysokości 
pow. 2 mln, z tego miasto Kołobrzeg dostaje 100 tys, to z tego wynika, że wartość majątku 
Kołobrzegu jest znikoma, czyli wartość amortyzacji też jest znikoma. Będziemy starali się  w 



sposób maksymalny chronić nasze interesy. Samorząd przy konstruowaniu budżetu w grudniu 
nie jest w stanie przewidzieć jakie decyzja zapadną na przełomie roku lub na początku 
kolejnego oraz dokładnie zaplanować środki finansowe na cały rok, taka jest rzeczywistość. 
Wójt – poinformował o podpisanych na koniec roku umowach dotyczących wniosków 
złożonych do PROWu w ramach, których w ciągu dwóch lat ma zostać zrealizowanych 14 
inwestycji na terenie prawie każdej miejscowości, min. budowy boisk, placów zabaw, świetlic 
itp. które nie mogły się znaleźć w budżecie na 2012 rok ponieważ zostały dopiero teraz 
podpisane już po przygotowaniu budżetu. Ponieważ realizacja tych inwestycji rozpocznie się 
już na początku roku dlatego budżet ulegnie zmianie i wróci deficyt, ale jeśli mamy 
realizować inwestycje na które dostaniemy wysokie dofinansowanie, to musimy zmieniać 
budżet i brać kredyty, uważam że powinniśmy maksymalnie wykorzystywać środki 
zewnętrzne. Z potwierdzonych rzeczy w momencie konstruowania budżetu mieliśmy tylko 
przebudowę ul. Krótkiej, która znalazła się w budżecie, ponieważ pozostałe inwestycje nie 
były potwierdzone, więc nie może było ich ująć do budżetu. Budżet ten na pewno będzie się 
zmieniał w ciągu roku.
P. Przewodniczący – zapoznał wszystkich z orzeczeniem RIO, zgodnie z którym jeśli przed 
15 listopada, Wójt nie wiedział o ewentualnych dochodach lub wydatkach które mogą 
pojawić się w przyszłym roku nie ma prawa wprowadzić ich do projektu budżetu który został 
przekazany już Radzie Gminy i RIO.
Radna H. Rudzis – Gruchała – zgodnie z uchwałą, która określa tryb prac nad uchwalaniem 
budżetu w szczególnych przypadkach budżet ten może być uchwalony do końca stycznia roku 
następnego, czy nie moglibyśmy „podciągnąć” tej sytuacji pod szczególny przypadek, w 
którym  prace nad budżetem mogą potrwać do końca stycznia, ponieważ budżet ten już w 
styczniu zmieni się diametralnie, czy nie powinniśmy wiedząc już o tych inwestycjach, które 
będą realizowane w przyszłym roku uwzględnić ich w projekcie budżetu i wykorzystać na 
takie zmiany czas do końca stycznia? Jestem daleka od głosowania nad czymś co  będzie 
zupełnie inne, a mając dziś wiedzę moglibyśmy przygotować budżet zbliżony do realiów, czy 
nie mamy jeszcze rezerwy czasowej aby to wszystko uwzględnić? 
P. Przewodniczący – uważam że koniec roku powinien być tym momentem w którym 
przyjmuje się jakiś plan finansowy na rok kolejny, mamy wskazania, że będą zmiany 
pozytywne na które wszyscy czekamy i nie ma wątpliwości, że te zmiany powinniśmy 
wprowadzić, ponieważ czekają na to również mieszkańcy naszej gminy, uważam że 
przedłużanie tej procedury nie służy niczemu. Termin do końca stycznia roku następnego jest 
przewidziany na szczególne przypadki, nie uważam żebyśmy mieli tu do czynienia z takim 
przypadkiem, powinniśmy dla sprawnego funkcjonowania gminy przyjąć dziś ten budżet.
Wójt – nie uchwalenie budżetu w grudniu to wydłużenie procedury, a gmina przez miesiąc 
nie ma budżetu. To co jest zapisane w budżecie jest praktycznie stałe, zmiany będą dotyczyły 
inwestycji, łatwiej nam będzie wprowadzać te zmiany potem w trakcie roku.
Radna H. Rudzis – Gruchała – na jakiej podstawie nie możemy szacunkowo do budżetu 
wprowadzić inwestycji – jaka jest podstawa prawna. Ponieważ dla mnie plan powinien być 
taki, żeby zmiany, które będą wprowadzane w ciągu roku nie zmieniły go diametralnie, a w 
tym przypadku  jest zupełnie odwrotnie.
Wójt – mówiąc o projekcie budżetu mamy na myśli wydatki sztywne, więc to samo 
uchwalalibyśmy w styczniu. Państwo jako radni będziecie podejmowali decyzje w jaki 
sposób zmieniać ten budżet, ja  będę tylko proponował, my nie musimy tego robić, to 
Państwo będziecie decydowali o tym czy robimy czy rezygnujemy z tych inwestycji a inne 
gminy tylko na to czekają na listach rezerwowych.
P. Przewodniczący – podstawą prawną jest uchwała RIO i ustawa o finansach publicznych. 
Natomiast chciałbym powiedzieć, że my jako Radni mamy prawo do dokonywania zmian 



tego budżetu w ciągu roku. Ja cieszę się, że będziemy mogli dokonywać takich zmian w ciągu 
roku, ponieważ to oznacza że kolejne miejscowości będą miały zrealizowane te inwestycje na 
które od dawna już czekały.
Radny J. Rozwód – złożył formalny wniosek o zamknięcie dyskusji

Głosowanie za zamknięciem dyskusji
Za – 13 
przeciw – 0 
wstrz. – 1
Głosowanie nad projektem uchwały budżetowej:
za – 11 
przeciw – 0 
wstrz. - 3
Uchwała podjęta – większością głosów
P. Przewodniczący – pogratulował Pani Skarbnik za przygotowanie budżetu
(przerwa 10 min)
2)  uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dygowo na lata 2012-2021,
Opinia Komisji Finansów - pozytywna
Opinia Komisji Rolnictwa i Gospodarki Komunalnej – pozytywna
Opinia Komisji Społecznej – pozytywna
Opinia Komisji Rewizyjnej – pozytywna
Radny R. Jaruzel – zapoznał wszystkich z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dygowo na lata 2012-2021 Gminy 
Dygowo na 2012 rok (stanowi załącznik do protokołu)
Wójt – uchwała ta jest konsekwencją uchwały budżetowej
Głosowanie:

za – 12 
przeciw – 0 
wstrz. - 2
Uchwała podjęta – większością głosów.

3) zmiany w budżecie gminy na 2011 rok,
Wójt – szczegóły dotyczące  zmian w budżecie na 2011 rok zostały szczegółowo omówione 
na posiedzeniu komisji, są to zmiany czyszcząco – porządkujące rok budżetowy.
Opinia komisji Finansów - pozytywna
Głosowanie:

za – 14 
przeciw – 0 
wstrz. - 0
Uchwała podjęta – jednogłośnie.

4) zmiany w wieloletniej prognozy finansowej Gminy Dygowo na lata 2011-2021,
Opinia komisji Finansów - pozytywna
Głosowanie:



za – 14 
przeciw – 0 
wstrz. - 0
Uchwała podjęta – jednogłośnie.

5) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  
oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2012.
Opinia Komisji Społecznej – pozytywna
Wójt – projekt uchwały był szczegółowo omawiany na komisjach.
Radny P. Krysztofiak – czy środki przewidziane na program obejmują również 
wynagrodzenie członków komisji? oraz ile z tej kwoty idzie na sam projekt a ile na 
wynagrodzenia dla członków komisji?
Kierownik GOPS – środki na wynagrodzenie dla członków komisji pochodzą z programu i 
jest to ok. 9 tys. zł, na cały program przeznaczyliśmy ok. 60 tys. zł.
Radny A. Wasiewski – zasadnym byłoby abyśmy jako radni dostali sprawozdanie z 
wykonania takiego programu, plan uchwalony w roku ubiegłym był bardzo ambitny 
powinniśmy otrzymać informacje co z tego planu zostało wykonane
P. Przewodniczący – słuszna jest uwaga dotycząca sprawozdania z realizacji tego programu, 
mogłaby się tym zająć bardziej szczegółowo komisja społeczna.
Wójt – w kwietniu będzie sprawozdanie z wykonania budżetu oraz z realizacji tego 
programu. Nie zawsze w programie uda się zrealizować wszystkie założenia.

Głosowanie:

za – 14 
przeciw – 0 
wstrz. - 0
Uchwała podjęta – jednogłośnie
6) wyznaczenia podmiotu właściwego do realizacji zadania administracji publicznej w  
zakresie wspierania rodzin,
Opinia komisji Społecznej – pozytywna
Głosowanie:

za – 14 
przeciw – 0 
wstrz. - 0
Uchwała podjęta – jednogłośnie
7) sprawie zmiany uchwały nr XXXIX/238/10 Rady Gminy Dygowo z dnia 11 lutego 2010 
roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania  
przestrzennego części obrębu Dygowo,
Opinia Komisji Rolnictwa i Gospodarki Komunalnej – pozytywna
Wójt – mamy tu sytuacje, że dwie działki są już objęte innym wcześniejszym planem i 
dlatego nie mogą być w zakresie tego planu.
Głosowanie:

za – 14 
przeciw – 0 
wstrz. - 0



Uchwała podjęta – jednogłośnie
Ad 5. Odpowiedzi na interpelacje
Wójt – odniósł się do interpelacji złożonych na wcześniejszej sesji przez Radną Jolantę 
Pankiewicz, która dot. min. budowy świetlicy wiejskiej we Wrzosowie, która może powstać 
na działce gminnej w centrum Wrzosowa. 
– wyłożenie przystanków płytkami – będziemy się starali robić to swoimi własnymi 
środkami, 
- pojemniki na ubrania są własnością PCK – my nie mamy z tym nic wspólnego, 
- boisko we Wrzosowie – trzeba w najbliższym czasie zrobić najpotrzebniejsze projekty by 
ubiegać się o pozyskanie środków zewnętrznych,  
 - motopompa- jest umowa użyczenia na motopompę, bo jest to majątek ruchomy zakupiony 
przez strażaków z ich własnych funduszy, ale zajmę się tą sprawą, 
- przejście dla pieszych – sprawa ta zostanie dokładnie sprawdzona razem z Zarządem Dróg 
Powiatowych, 
- pojemniki na odpady – my będziemy rozmawiać ze spółdzielnią, która raz chce pojemniki, a 
potem prosi o ich zlikwidowanie, porozmawiamy z Panią Prezes na ten temat 
- oznakowanie fotoradarowe – udało nam się po ciężkich bojach uzyskać to które jest, nie 
wszystkie odcinki zostały zaakceptowane przez Zarząd Dróg, 
- budynek hydroforni w Parku we Wrzosowie – drzwi były tam zabezpieczone ale 
sprawdzimy to, 
- las we Wrzosowie – już wkrótce dojdzie do spotkania z Nadleśnictwem w terenie, 
- przystanki odnawianie i remont – będziemy to robić systematycznie, 
- boisko we Wrzosowie – to klub odpowiada za wykaszanie, w przyszłości trzeba będzie 
zainwestować w to spore środki, przygotować kompleksowy projekt nie ma sensu działanie 
półśrodkami, 
- oświetlenie do dworców – projekt  będzie wprowadzony do realizacji w przyszłym roku, - 
przystanek autobusowy w Czerninie – zostanie przy najbliższej okazji posprzątany, 
- worki ze śmieciami – apeluję aby zgłaszać jak najszybciej takie sprawy a my będziemy 
szybko reagowali, 
- las w Łykowie – jest już własnością prywatną 
- kałuża na skrzyżowaniu głównym w Dygowie – do momentu wyprofilowania jezdni nie ma 
mowy rozwiązaniu problemu, musimy poczekać na nakładkę asfaltową, ale będziemy jeszcze 
interweniować w tej sprawie.
 Ad 6. Wolne wnioski
P. Przewodniczący – zapoznał wszystkich z uchwałą RIO w sprawie stwierdzenia 
nieważności części uchwały (dot. emerytów) w sprawie podatków, 
- reprezentował Radę Gminy na Wigilii Wsi Polskiej, oraz uczestniczył w szkoleniu 
Mieleńskiej Grupy Rybackiej, 
- przypomniał o składaniu przez przewodniczących poszczególnych komisji sprawozdań z 
działania komisji oraz przygotowanie rocznych planów pracy komisji, 
- podziękował wszystkim za całoroczną pracę dla dobra Gminy, oraz złożył życzenia 
noworoczne,
Radna H. Rudzis – Gruchała – poprosiła aby uwzględnić przy planowaniu sesji styczniowej 
okres ferii zimowych
Radny J. Rozwód – przedstawił opinie Komisji Rolnictwa i Gospodarki Komunalnej 
dotyczącą wyrażenia zgody na podjęcie przez Wójta działań związanych ze sprzedażą 
budynku byłego GOK w Dygowie.
P. Przewodniczący – w połowie stycznia powinno odbyć się posiedzenie komisji, w którym 
powinna zostać wypracowana decyzja co dalej z budynkiem byłej świetlicy.



Wójt – podsumował rok 2011 pod kątem inwestycji (załącznik do protokołu) min. drogi w 
Pustarach, Stramniczce, termomodernizacja szkoły w Dygowie,  poinformował o możliwości 
pozyskania przez Gminę 2 mln zł z funduszy rybackich. Był to udany rok pod kątem 
inwestycji powinniśmy iść w kierunku pozyskiwania środków zewnętrznych i rozwoju gminy. 
Wójt – realizujemy również projekty tz. miękkie np. indywidualizacja procesu nauczania co 
daje możliwości i nadzieje na poprawę wyników nauczania, zostały stworzone instrumenty, 
które pozwalają realizować większą liczbę dodatkowych godzin. Będzie nam łatwiej teraz 
rozliczać nauczycieli za wyniki uczniów, 
- jest to również pierwszy rok współpracy z Państwem, którą oceniam dobrze, nie było 
zawsze słodko ale nie odwiedzie mnie to od kierunku, który już od wielu lat realizuję a 
przypomnę, że raptem rok temu były wybory, w których mieszkańcy udzielili mi zaufania i 
poparcia do działań, które realizowałem wcześniej i realizuję teraz, dziękuję za współpracę 
całej radzie, Wójt złożył życzenia noworoczne,
Sołtys Piotrowic – studzienki kanalizacyjne na drodze z Włościborza do Piotrowic  stwarzają 
niebezpieczeństwo, 
- czy któryś z projektów dla sołectwa Piotrowice będzie realizowany w 2012 roku?
Wójt – zgłaszaliśmy studzienki do wodociągów, natomiast w chwili obecnej nie wiadomo 
jeszcze, które projekty będą realizowane w 2012 roku.

Na tym porządek obrad XIV Sesji Rady Gminy został wyczerpany i 
Przewodniczący Rady Gminy o godz. 17:20 zakończył jej obrady. 

Protokołował


